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Adventní setkávání

Slovo
starosty
Vážení chodouňští

spoluobčané,
dostává se Vám do ru-

kou poslední letošní číslo 
Chodouňských novinek. 
Rok 2022 se blíží neza-
držitelně ke svému konci 
a  v  době probíhajícího 
adventu opět bilancuje-
me, co nového, špatného či 
dobrého nám letošní právě 
končící rok přinesl.

Po přestálých covido-
vých problémech v  roce 
2020 a  2021 byl i  tento 
rok bohužel poznamenán 
událostmi, jako je napří-
klad válka na Ukrajině, 
které nám přinesly úpl-
ně nové situace, na které 
jsme doposud nebyli zvyklí 
a  mnohdy ani dostatečně 
připraveni je řešit.

pokračování na 2. straně

První adventní neděle připadla v  letošním roce 
na 27. 11. Rozsvícení vánočního stromku se po-

prvé uskutečnilo v zahradě u Obecní vily. Stromek 
před místní mateřskou školou bohužel napadla 
plíseň a  musel se porazit, druhým důvodem bylo 
bezpečnější místo pro pořádání adventních akcí. Se 
svým pásmem písniček, básniček a tanečků vystou-
pily děti z  mateřské školy a  pro návštěvníky bylo 
připravené drobné občerstvení a svařené víno.

Od druhé adventní neděle je otevřena zahrada 
Obecní vily s  připravenou schránkou pro Ježíška, 
kam děti /i dospělí/ mohou nosit dopisy s přáním.

Během třetí adventní neděle se děti i  dospělí 
v  hojném počtu zúčastnili samoobslužné vánoční 
stezky. Obec zajistila pro všechny malé účastníky 
sladké odměny.

Čtvrtá adventní neděle se nesla v duchu soused-
ského setkání, kdy hospodyňky přinesly ochutnat 
své vánoční cukroví, opět večer provonělo svařené 
víno a  teplý čaj pro děti. Bylo možno zakoupit si 
drobné dárečky, které připravily šikovné ruce na-
šich občanů. Za tónů vánočních koled všichni od-
cházeli spokojeni a s úsměvem.

Obec Chodouň

č. 4/2022
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dokončení z 1. strany
S  odstupem času musím 

ale konstatovat, že vyhrocenou 
situaci z  jara letošního roku 
v  podobě náporu uprchlíků 
před válkou jsme se ctí zvládli 
a ještě jednou všem, kteří po-
mohli, chci velmi poděkovat. 
Bohužel situace na východ od 
nás se nelepší a  nadcházející 
zima může být opět další pro-
věrkou našich schopností řešit 
hrozící migrační či energetic-
kou krizi.

Ale jak to v  životě bývá, 
podařily se i  dobré věci. 
V  roce 2022 se uskutečnily 
události či akce, které jsme 
museli v  předcházejícím 
období odložit, či na ně re-
zignovat. Opět se v Chodou-
ni celkem obstojně obnovil 
kulturně společenský život, 
plesy, divadla, máje, letní kino, 
halloweenská slavnost či veli-
konoční a adventní setkání. 

Velký dík patří všem, kteří 
této obnově věnovali ener-
gii, čas a sílu. Odměnou nám 
může být fakt, že ve většině 
případů byly tyto společné 
akce hojně navštíveny jak 
domácími, tak i  přespolními 
návštěvníky. Velice zdařilou 
akcí pak bylo i žehnání kříže 
smíření na konci měsíce říj-
na, kdy kromě nádherného 
díla sochaře Dalibora Šebesty, 
skvělého místa a  programu 
žehnání s velkou návštěvností 
nám zcela výjimečně na toto 
období přálo téměř letní po-
časí.

Na závěr bych velice rád 
připojil i několik slov o ad-
ventním čase. Přeji Vám, ať 
toto nejkrásnější období 
v roce prožíváte společně se 
svými rodinami, blízkými 
a známými v lásce, spokoje-
nosti a  radosti v  očekávání 
a  naději do přicházejícího 
roku.

Ještě jednou mi tedy dovol-
te Vám popřát, jménem svým 
i  celého zastupitelstva obce 
a obecního úřadu, požehnané 
Vánoce a mnoho zdraví, štěstí 
a dostatku sil v roce 2023.

Ing. Josef Stehlík
starosta obce Chodouň

Slovo
starosty V této rubrice Vám budeme přinášet informace a prezentaci výrobků a práce místních firem.

Rodinná firma Autoservis Petr Škoda

Okénko podnikatelů a firem

Okénko podnikatelů a firem  

V této rubrice Vám budeme přinášet informace a prezentaci výrobků a práce místních 
firem. 

 

Rodinná firma Autoservis Petr Škoda.  

Jsme malá rodinná firma, která se od roku 1990 věnuje opravám motorů, převodovek, 
brzd a ostatních mechanických součástí vozu. Dále provozujeme pneuservis, kompletní 
geometrii, klimaservis R1234yf a R134a, diagnostiku řídících jednotek a také přípravu 
vozů na STK vč. testu brzd.  

Naši rodinnou firmu založil můj otec, Josef Škoda. Začínali jsme v garáži rodinného 
domu v Chodouni. Postupně se do naší malé firmy přidali i synové Jakub a Petr a 
s nárůstem zákazníků bylo jasné, že v garáži zůstat nemůžeme.  Dnes máme 
postavenou provozovnu mezi Chodouní a Zdicemi a věnujeme se tomu, co nás baví, 
tedy všemu, co se točí okolo motorů a čtyř kol.  

	 	 	 	 	 	 	 Petr	Škoda	

	 	 	 	 	 	 	 majitel	autoservisu		

	

	

	

Jsme malá rodinná firma, 
která se od roku 1990 věnu-

je opravám motorů, převodo-
vek, brzd a  ostatních mecha-
nických součástí vozu. Dále 
provozujeme pneuservis, kom-
pletní geometrii, klimaservis 
R1234yf a  R134a, diagnostiku 
řídících jednotek a také přípra-
vu vozů na STK vč. testu brzd.

Naši rodinnou firmu založil 
můj otec, Josef Škoda. Začínali 
jsme v garáži rodinného domu 
v  Chodouni. Postupně se do 
naší malé firmy přidali i syno-
vé Jakub a  Petr a  s  nárůstem 

V polovině září proběhlo tradiční Ludmilské posvícení. Nechyběly oblíbené kolotoče a střelnice, večer 
zahrála k tanci a poslechu kapela MY2, Pavel a Renata. Účast i spokojenost byla veliká.

Velkou událostí v naší obci bylo rovněž vysvěcení smírčího kříže, které proběhlo 30. října v místě zva-
ném Vyšebohy. Kříž je zasvěcen sv. Ludmile.

Ludmilské posvícení a smírčí kříž

zákazníků bylo jasné, že v garáži 
zůstat nemůžeme. Dnes máme 
postavenou provozovnu mezi 
Chodouní a Zdicemi a věnujeme 

se tomu, co nás baví, tedy všemu, 
co se točí okolo motorů a  čtyř 
kol.
Petr Škoda, majitel autoservisu
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Další povedenou společenskou akcí byl Halloween ve vile. Za velké 
podpory party místních šikovných maminek a  učitelek z  místní 

mateřské školy se vila proměnila v opravdu strašidelný a tajemný pro-
stor. Účast dětí i dospělých byla opravdu veliká.

Halloween ve vile

Volba prezidenta
České republiky

Dny konání voleb jsou:
13. a 14. ledna 2023 – první kolo
27. a 28. ledna 2023 – druhé kolo
Volební místnost bude v předsálí

Obecního domu Chodouň.

Žádost voliče o vydání voličského průkazu pro volbu prezi-
denta České republiky
Žádost se doručí obecnímu úřadu nejpozději 7 dnů před dnem 
volby prezidenta, tj. do 6. ledna 2023 do 16,00 hodin.
• v listinné podobě opatřené úředně ověřeným podpisem voliče 
(při ověření podpisu u  správních úřadů* lze využít osvoboze-
ní od správního poplatku podle ustanovení § 8 odst. 2 písm. f) 
zákona č. 634/2004 Sb., o  správních poplatcích, ve znění poz-
dějších předpisů, jež stanoví, že od poplatků jsou osvobozeny 
úkony pro účely využití volebního práva).
• v elektronické podobě zaslané pouze prostřednictvím datové 
schránky voliče (NELZE podat žádost elektronicky s  elektro-
nickým podpisem voliče). Vzhledem k tomu, že jde o datovou 
schránku voliče, podpis se úředně neověřuje.
• přes Portál občana volič vytvoří žádost a pošle přes datovou 
schránku obecnímu úřadu

Voličský průkaz může být předán nejdříve 15 dnů přede 
dnem volby prezidenta, tj. nejdříve od 29. 12. 2022
Obecní úřad voličský průkaz
• předá osobně voliči nebo
• předá osobě, která se prokáže plnou mocí s ověřeným podpi-
sem voliče žádajícího o vydání voličského průkazu, anebo
• zašle voliči na jím uvedenou adresu na území České republiky 
do vlastních rukou nebo na jím uvedenou adresu do zahraničí

Pokud volič výslovně nepožádá pouze o voličský průkaz na ně-
které kolo voleb, obecní úřad mu vydá dva voličské průkazy 
(jeden pro první a druhý pro druhé kolo voleb).

Chodouň 203, 267 51
Web: www.coophorovice.cz
Mobil: 778 756 759
E-mail:
coop@coophorovice.cz

Otevírací doba:
Pondělí 7:00 - 16:00

Úterý 7:00 - 12:00

Středa 7:00 - 16:00

Čtvrtek 7:00 - 16:00

Pátek 7:00 - 16:00

Sobota 7:00 - 10:00

	

	

COOP 
Chodouň 203, 267 51 
	

Web 
www.coophorovice.cz 

Mobil 
+420 778 756 759 
 
E-mail 
coop@coophorovice.cz 
 
 
Otevírací doba: 
 
Po  7:00 16:00 
Út  7:00 12:00 
St  7:00 16:00 
Čt  7:00 16:00 
Pá  7:00 16:00 
So  7:00 10:00 
 
 

	

Připravujeme:
21. 1. 2023
ples TJ Chodouň
11. 2. 2023
ples SDH
25. 2. 2023
Obecní ples
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Navazujeme na vyprávění z mi-
nulého čísla.

První skupina rodů má v erbu 
stříbrnočervenou orlici na mod-
rém štítě. V  ní nalezneme vedle 
pánů z Kolovrat, Žďárské ze Žďá-
ru, Čejky a Dvořecké z Olbramo-
vic pány z  Janovic a  z  Vimperka, 
od kterých vzešli Zruští z  Chře-
novic.

Druhou skupinu tvoří rody 
původně pocházející ze Slánska. 
K ní patří právě páni ze Žirotína 
a  z  Adlaru, jejichž černá kolmo 
položená orlice přešla roku 1459 
do znaku Lobkoviců a roku 1467 
do znaku Švihovských z Rýzmber-
ka.

Podobně přijal do svého znaku 
žirotínskou orlici Soběslav z  Mi-
letínka, který měl v  polovině 15. 
století za manželku dceru posled-
ního pána ze Žirotína Jaroslavu. 
Příslušníci tohoto rodu se připo-
mínají na Podbrdsku již začátkem 
13. století, kdy zde bratři Neustup 
a Habart – dvořané krále Václava 
lI.  – postavili tvrz v  Hořovicích 
a  v  roce 1233 poprvé užili oba 
bratři predikát z Hořovic. Samot-
né město založil až jejich poto-
mek Plichta ze Žirotína se synem 

Jaškem v letech 1318 – 1322. Jeho 
otec byl Habart ze Žirotína, který 
se připomíná jako sudí na zem-
ském soudě v letech 1287 – 1297. 
V  roce 1290 mu promíjí papež 
Mikuláš  IV. překážku čtvrtého 
stupně příbuzenství se svojí man-
želkou Škonkou (Skolastikou), 
dcerou Zdislava ze Šternberka.

Samotný Plichta ze Žirotína se 
díky svému turnajovému umění 
dostal do předních českých kro-
nik. Pobýval i v cizině, kde se zú-
častňoval rytířských turnajů a vá-
lečných podniků. Dal také spolu 
s  bratry Jaroslavem a  Habartem 

postavit klášter klarisek v  Týnci, 
který založil jejich otec. Potomci 
těchto jeho bratrů měli část Hořo-
vic ještě v roce 1363. Sám Plichta 
ze Žirotína padl v  bitvě v  bavor-
ském Mühldorfu 28. září 1322.

První, kdo použil predikátu 
z  Adlaru, je dle archivních ma-
teriálů Plichta z  Adlaru, jehož 
pečeť z  roku 1319 je vyobrazena 
v Sedláčkově Atlasu erbů a pečetí. 
Někteří historici se ale domníva-
jí, že Plichta ze Žirotína a Plichta 
z Adlaru je jedna a táž osoba. Ale 
také je možné, že šlo o příbuzného 
se stejným jménem a tento Plichta 
pro odlišení začal používat pre-
dikátu po svém znaku, rodišti či 
názvu svého sídla – tedy z Orlice, 
z Orlíka, též z Adlaru. Že by mohlo 
jít o tvrz a dvůr Orlík v Chodou-
ni naznačuje i to, že rod Žirotínů 
byl na Podbrdsku usazen a neby-
lo prokázáno, že by ve středních 
Čechách byla další tvrz s  tímto 
názvem.

Konečně i  v  blízkém okolí 
Chodouně  – v  Litohlavech a  Bí-
tově – sídlili ve středověku vlady-
kové Valkoun a  Habart s  erbem 
orlice, ale pravděpodobně nemě-
li s  Chodouní nic společného. 

Predikát se obvykle používal po 
názvu místa vlastnických vztahů 
či původu u  příslušníků bohatší 
šlechty.

I  když nemůžeme pro ne-
dostatek informací prokázat, že 
Chodouň byla kolébkou prvního 
z Adlaru, určitě nějaký vlastnický 
vztah ke zdejší tvrzi měli, aniž 
známe jména případných vlast-
níků z tohoto rodu. Neexistují ani 
další údaje o  Plichtovi z  Adlaru 
a jeho dětech.

Tuto vzniklou mezeru v rodo-
kmenu doplňuje až v  roce 1386 
Valkoun z  Adlaru, který vlastnil 

Z historie obce Chodouň
Viteň a  část Strážova. Měl syny 
Jana a  Viléma vlastnící tento 
majetek v  roce 1410. Jejich po-
tomci se připomínají v roce 1437 
v  Táboře a  Radimi a  nazývali se 
Valkounové z Adlaru. V Podbrd-
sku je známa v roce 1415 Dorota 
z Adlaru ze Svatého Pole na Pří-
bramsku. Téhož roku se uvádí 
Plichta z  Adlaru a  v  roce 1419 
Mstidruh z  Adlaru, který byl ve 
službách krále Václava IV. Později 
byl pánem ve Zvoliněvsi a vlastnil 
i Plotiště se Slatinou v roce 1434. 
Je známa jeho dcera Dorota, kte-
rá vlastnila Slatinu v  roce 1445. 
Mstidruhův syn Habart z Adlaru 
měl v majetku hrady Řebřík a Tý-
řov a v roce 1427 se uvádí na Hra-
dě Točníku, kam ho dosadil pán 
z Kolovrat k obraně tohoto hradu. 
Z toho je patrné, že náležel v hu-
sitských válkách ke katolické stra-
ně a byl věrný císaři Zikmundovi.

Zdá se, že od Habarta pochá-
zela druhá větev rodu, která se na-
zývala Osovskými z Adlaru podle 
Osova, který vlastnili sourozenci 
Jindřich, Zikmund, Petr, Jiří, Vi-
lém, Kateřina, Johanka a Anna do 
roku 1504. Později měli drobné 
statky ve Vltavském kraji. Vymře-
li koncem 16. století Danielem 
Osovským z Adlaru.

Valkounové z Adlaru se v dru-
hé polovině 16. století připomínají 
ve Zlonicích. V roce 1701 byl Vác-
lav Jan Vojtěch Valkoun z Adlaru 
povýšen do panského stavu. Pro 
dluhy prodal roku 1708 Zlonice 
a roku 1722 zemřel jako poslední 
člen rodu.

Tolik ve stručnosti ke genea-
logii pánů z Adlaru, kteří jsou ve 
svých začátcích spojováni s Cho-
douní a  názvem tvrze a  které lze 
považovat za předchůdce vladyků 
s predikátem z Chodouně, o kte-
rých je první písemný doklad 
v roce 1390.

Kniha půhonná desk dvor-
ských toho roku uvádí 23. října, že 
„Oczas de Choduni“ je v napome-
nutí u Jana z Nebčic ze strany řeče-
ného Blázna a Jana (prokurátorů). 
A  k  tomu Václav, římský a  český 
král, svým listem v této kauze pod 
hrozbou trestu nařizuje, aby se 
všichni dříve jmenovaní dostavili 
na hrad Týřov před purkrabího, 
kde se pře soudně rozhodne.

Tento Ocas (patrně přezdív-
ka) z Chodouně je první jménem 
doložený vlastník tvrze či opevně-
ného dvora. S  největší pravděpo-
dobností můžeme vyloučit nějaký 
příbuzenský a už vůbec ne rodový 
vztah k vladykům z Adlaru.

Další záznam je v  dvorských 
deskách z  30.  června  1396 o  při 
Vítka z  Chodouně, který se sou-
dí o  své dědictví ve Třtenici, dva 
selské dvory, které prodal Bohu-
slavovi ze Žebráka a jeho bratrovi 
plebánu Budivojovi. Jako svědko-
vé jsou zapsáni Jan ze Tmaně, Zby-
něk z Vyšeboru a, což je zajímavé, 
i Beneš z Chodouně. V jakém pří-
buzenském poměru byl k Vítkovi 
z Chodouně, nevíme.

Tentýž Vítek, řečený také Kru-
šec, koupil v  roce 1410 část Dra-
hoňova Újezda, když nedlouho 
předtím svůj „otcovský“ statek 
v  Chodouni prodal (mohl tedy 
Beneš  – Benedikt být jeho otec). 
Na statku vázl úrok ke zdickému 
kostelu. Platbu převedl Vítek na 
svého úročníka v Újezdě a nějaká 
popluží (polnosti) prodal cho-
douňským sedlákům. Proto se už 
v roce 1409 připomínají jako ma-
jitelé dvora v Chodouni Bohuslav, 
Valkamír, Václav, Jan a  Slamír  – 
bratři z Chodouně, kteří také pro-
dali nějaký úrok zdickému faráři.

Roku 1457 je zapsán v  dvor-
ských deskách Jan Horský z Cho-
douně, ale nic bližšího se o  něm 
neví a  je také posledním s  tímto 
přídomkem. Zda za něho ještě 
stála tvrz v  Chodouni, není zná-
mo. Ale v polovině 15. století je to 
ještě možné. Přes moji snahu se mi 
v archivních listinách i v odborné 
historické literatuře nepodařilo 
najít další záznamy o  majitelích 
dvora.

Název Orlík je zmiňován 
v točnickém urbáři z poloviny 17. 
století. Místní název Na Orlíku 
zmiňuje i Josefský katastr z konce 
18. století a tento název se docho-
val dodnes. Jistě ne náhodou se 
tomuto místu nad obcí dal tento 
název v minulosti, kdy zde skuteč-
ně stála tvrz nebo malý dvůr, jak je 
dosud patrné v ohraničení tohoto 
prostoru, který je vidět na letec-
kém snímku Chodouně.

A  co říci závěrem této statě? 
Myslím, že páni z Adlaru, kteří no-
sili ve stříbrném štítě černou orlici 
se zlatou pružinou na prsou, by 
byli potěšeni tím, že jejich orlice je 
v  dnešním obecním znaku Cho-
douně. I  když známe i  další ma-
jitele tvrze, vladyky z  Chodouně, 
na rozdíl od tohoto významného 
rodu z Adlaru se žádný jejich znak 
či pečeť jako příslušníků drobné 
české šlechty nedochoval.

Pokračování příště
Čerpáno z knihy „Historie
a současnost – Chodouň“

Autor: Ladislav Zvonař

Střet dvou rytířů v období renesance, zobrazený ve sbírce De arte athle-
tica T. II (~1540) německého šermíře Paula H. Maira. Také v textu zmi-
ňovaný Plichta ze Žirotína se díky svému turnajovému umění dostal do 
předních českých kronik.
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Kvalitu českých medů a i dová-
žených medů z EU v ČR kon-

troluje Státní veterinární správa, 
Státní zemědělská a  potravinová 
inspekce v obchodech i u domá-
cích včelařů. V konečném důsled-
ku však vždy záleží na osobním 
zodpovědném přístupu včelaře.

Pozor je třeba si dát na med 
v obchodech dovážený ze zahra-
ničí, který může obsahovat anti-
biotika. V ČR je oproti zahraničí 
léčení včelstev pomocí antibiotik 
přísně zakázáno a  tím je zaru-
čeno, že se do českého medu 
v žádném případě nemohou an-
tibiotika dostat. Včelí mor se totiž 
u  nás neléčí, ale řeší drastickým 
způsobem, likvidací napadené-
ho včelstva spálením, včetně úlů 
a pomůcek, které s morem přišly 
do styku. Nebezpečné jsou pro 
včely i pesticidy a  jiné chemické 
látky, se kterými si včely nedokáží 
poradit a  pak v  medu zůstávají. 
Útěchou nám může být, že včely 
kontaminovaný nektar do úlu 
nepřinesou a při jeho sběru a cit-
livosti jejich organismu většinou 
hynou. Obzvlášť nebezpečný pro 
včely je sběr nektaru a pylu z ře-
pky. Tady včelaři sází na zodpo-
vědnost zemědělců, že postřik 
proti škůdcům řepky provedou 
zásadně v době, kdy řepka nekve-
te a včely o ni nemají zájem. Dů-
ležitý je i poločas rozpadu použité 
chemické látky při ošetření řepky 
proti škůdcům. Postřik by měl být 
prováděn ve večerních hodinách, 
kdy včely nelítají a do následující-
ho náletu včel na květy chemiká-
lie již ztratila svoji účinnost a ne-
bezpečnost pro život včely.

Jak rozpoznat včelí med od 
medu šizeného? Naučte se v  re-
gálech obchodů odlišit dobarvo-
vaný nebo pančovaný med.

Pančovaný med může med 
znehodnotit přidáním cukru 
nebo jiného sirupu, například ku-
kuřičného. Nastavený med je říd-
ký, tekutý a při delším skladování 
se pančovaný med často rozděluje 
do vrstev. Rovnoměrně nekrystali-
zuje. Jedná se fakticky o bezcenné 
sirupy, jejichž biologická a nutrič-
ní hodnota je prakticky nulová.

Dobarvovaný med bývá vět-
šinou pančovaný med dobar-

vovaný karamelem nebo jinými 
chemickými barvivy. Obecně je 
lidmi více ceněn med tmavý. Lev-
ný tmavý med nenakupujte. Své-
mu zdraví tím neprospějete.

Krystalizace (nesprávně li-
dově cukernatění) medu je při-
rozený proces a  závisí na druhu 
medu. Nejrychleji krystalizuje 
jarní květový med řepkový a  to 
již za několik dní a dokonce, po-
kud se včelař opozdí s vytáčením, 
tak jej z medových plástů obtížně 
vytočí. Tomuto medu pro vysoký 
obsah pylových zrn znalci dávají 
ve spotřebě přednost, protože je 
nejvíce prospěšný zdraví. Akáto-
vý med, pokud se jej včelaři po-
daří včas vytočit jako jedno-dru-
hový, nezkrystalizuje ani za rok. 
Akátový med je zelenkavě světlý 
jako světlé pivo a je vzácně k do-
stání za poměrně vyšší cenu, jako 
ostatně všechny jedno druhové 
medy. Důvodem je, že květ akátu 
roní nektar v  hojném množství 
při nočních teplotách kolem 24 
stupňů Celsia. To se stává opa-
kovaně periodicky tak jednou za 
sedm let.

Med, který je znehodnocený 
přehřátím či zahříváním v  do-
mácnostech při více jak 40 stup-
ních Celsia, ztrácí na kvalitě, zničí 
se v  něm veškeré vitaminy, en-
zymy a jiné zdraví prospěšné lát-
ky. Navíc změní chuť i barvu. Med 
skladujeme výhradně v  uzavře-
ném obalu (sklo, keramika, nerez 
kov), aby neabsorboval vzdušnou 
vlhkost, nezkazil se a  nepřijímal 
cizí pachy. Negativně působí pří-
mé sluneční paprsky. Skladujte jej 
v suché tmavé místnosti při tep-
lotě nejvýše 25 stupňů C.

Medovicový med odebíraný 
včelami od zadečků mšic, které 
si pochutnávají na mladých vý-
honcích jehličí, pupenů či šišek 
v zárodku, má specifickou chuť, je 
tmavý až černý obsahuje hodně 
minerálů a především žádný pyl. 
Pyl je hlavním zdrojem potravy 
včelích larev a  bez něj by nedo-
cházelo k jejich zdárnému vývoji. 
Pro včelu je pyl nepostradatel-
ným chlebem.

Pozor na medy s  označením 
vyrobeno v  EU, nejen proto, že 
může obsahovat antibiotika. 

Dává smysl nakupovat med ra-
ději přímo od včelaře, kterého 
osobně znáte. V dovozu medu to 
došlo tak daleko, že byla použí-
vána jemná síta, aby stání orgány 
v laboratořích nebyly schopny ur-
čit podle pylových zrn, ze kterých 
rostlin med pochází, a  tím ná-
sledně i určit zemi původu. Český 
med má svoji ochrannou znám-
ku a  je zárukou vysoké kvality, 
v zemích EU a i mimo ni je velice 
žádaný. V Německu a severských 
zemích je vysoce žádaný pro za-
ručenou špičkovou kvalitu a jsou 
ochotni zaplatit za něj přiměřeně 
vyšší cenu. Dokonce padl návrh 
prodávat český med v lékárnách.

Na závěr něco pozitivnějšího 
o vlastnostech včelího medu.

VČELÍ MED A ČLOVĚK.
Vyjasňuje mysl a  prodlužuje 

život. Pravidelné denní užívání 
medu v malých dávkách upevňu-
je naše zdraví a posiluje imunitu 
lidského organizmu.

Med prospívá dětem (zuby se 
jim nekazí), sportovcům, dospě-
lým i starým lidem – nemocným 
i zdravým.

Složení medu:
Jednoduché cukry: fruktóza 

30-38%, glukóza26-33%. Vyšší 
cukry: sacharóza. Enzymy. Vita-
míny: B1, B2, B3. Organické kyse-
liny. Hormonální látky. Minerálie: 
draslík, sodík, vápník, hořčík, že-
lezo, fosfor, síra, mangan, zinek, 
měď a vonné látky. Příjemně aro-
maticky voňavý je lipový med.

SKLENICE MEDU – PŮL 
LÉKÁRNY DOMA.

Med je vhodné používat při 
rekonvalescenci po různých ne-
mocech. Organismus v boji s ne-
mocí potřebuje spoustu energie. 
Vhodná je konzumace při žalu-
dečních vředech, při nespavos-
ti, onemocnění jater, žlučníku. 
Zklidní přecitlivělé nervy, pálení 
žáhy, zácpy, poruchy trávení, ply-
natosti

Med odpovídá zdravé výživě, 
je to vyváženým čistým přírod-
ním produktem a  zvyšuje odol-
nost našeho organizmu. Neměl 
by chybět pravidelně v naší stravě.

Ing. Jaroslav Kuchyňka

Život 
včel

O medu a jeho
blahodárných
vlastnostech a proč
med konzumovat
raději přímo od včelaře.

Životní jubileum oslavili:
7 Jungmannová Zdeňka
7 Hurcík Jiří
7 Hudcová Danuše
7 Turická Marie
7 Hradecká Jitka
7 Bezuchová Radomila
7 Bezucha Jan
Všem jubilantům srdečně 
blahopřejeme.

Opustili nás:
7 Sobotková Marie
Upřímnou soustrast
pozůstalým.

Společnost

Žádost o udržování
pořádku

na dětských hřištích

Obracíme se s  prosbou na 
naše spoluobčany, aby udr-

žovali na našem „Starém hřišti“ 
pořádek. Staré hřiště nám slouží 
mnoho let. Je pravda, že z  dneš-
ního pohledu je trochu zastaralé, 
nicméně děti i rodiče jej stále rádi 
využívají a tráví zde volný čas. Žá-
dáme o  více pozornosti v  době, 
když odcházíte. Všechny hračky 
by měly být uklizeny a neměly by 
zůstávat na cestě nebo rozházené 
po okolí. Rovněž to není místo, 
kam odložíme hračky, které už 
doma nechceme mít, hromadí se 
zde plno rozbitých, nefunkčních 
a zbytečných hraček. Hřiště není 
skládka odložených věcí.

Stejný problém jsme bohu-
žel zaznamenali i u fotbalového 
hřiště. Snad se nad sebou zamy-
slíme a začneme být ohleduplní 
k sobě, přírodě a okolí. Děkuje-
me.

	

Životní	jubileum	oslavili:	

Jungmannová	Zdeňka	

Hurcík	Jiří		

Hudcová	Danuše	

Turická	Marie	

Hradecká	Jitka	

Bezuchová	Radomila	

Bezucha	Jan	

Všem	srdečně	blahopřejeme		

	

Opustili	nás:	

Sobotková	Marie	

Upřímnou	soustrast	pozůstalým		

	

Žádost	o	udržování	pořádku	na	„Starém	hřišti“	a	„Dětském	hřišti“		

Obracíme	se	s	prosbou	na	naše	spoluobčany,	aby	udržovali	na	našem	„Starém	hřišti“	
pořádek.	Staré	hřiště	nám	slouží	mnoho	let.	Je	pravda,	že	z	dnešního	pohledu	je	trochu	
zastaralé,	nicméně	děti	i	rodiče	jej	stále	rádi	využívají	a	tráví	zde	volný	čas.	Žádáme	o	více	
pozornosti	v	době,	když	odcházíte.	Všechny	hračky	by	měly	být		uklizeny	a	neměly	by	
zůstávat	na	cestě	nebo	rozházené	po	okolí.	Rovněž	to	není	místo,	kam	odložíme	hračky,	
které	už	doma	nechceme	mít,	hromadí	se	zde	plno	rozbitých,	nefunkčních	a	zbytečných	
hraček.	Hřiště	není	skládka	odložených	věcí.	

Stejný	problém	bohužel	jsme	zaznamenali	i	u	fotbalového	hřiště.	Snad	se	nad	sebou	
zamyslíme	a	začneme	být	ohleduplní	k	sobě,	přírodě	a	okolí.	Děkujeme.		
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Dětem z  broučkové třídy 
skončilo plavání v  bazénu 

v Hořovicích.
Od měsíce října se paní Ing. 

Nejedlá věnuje formou kroužků 
po provozní době MŠ přihláše-
ným dětem. Kroužky jsou zamě-
řeny na anglický jazyk a keramiku.

Dne 30.  října se uskutečni-
la povedená akce - Strašidelný 
Halloveen v  Obecní vile, kterou 
organizovala ve spolupráci s obcí 
Chodouní MŠ a nadšení dobro-
volníci.

V podzimním období trápila 
děti zvýšená nemocnost, jak již 

Hlášení z domečku pro nejmenší
– MATEŘSKÉ ŠKOLY

to v  adaptačním období v  MŠ 
bývá. Rodiče se školkou velmi 
dobře spolupracují, vodí nám 
děti zdravé a tím se snaží chránit 
ostatní děti, jejich rodiny i  nás, 
které pracujeme ve školce. Tímto 
bych tedy rodičům i prarodičům, 
kteří děti často v případě nemocí 
hlídají, chtěla moc poděkovat za 
jejich odpovědný přístup.

V  předvánočním období již 
proběhla 23.  listopadu adventní 
dílnička pro rodiče, kde jsme si 
vyrobili adventní věnce a strávili 
společně pár příjemných před-
vánočních chvil. V neděli 27. lis-
topadu děti z MŠ vystoupily při 
rozsvícení vánočního stromečku.

Dne 5. 12. jsme si užili návště-
vu Mikuláše s  čertem a  anděly. 
Někteří jsme se i maličko báli to, 
když Mikuláš začal číst z  Knihy 
hříchů. Naštěstí andílci i Mikuláš 

stáli při nás a  hrůzostrašný čert 
odešel s nepořízenou.

Dne 21.  12.  2022 proběhne 
Vánoční posezení s rodiči u cuk-
roví a koled. Těšíme se na společ-
ně strávené chvíle.

Na závěr si dovolím podě-
kovat všem rodičům za jejich 
vstřícnost a snahu pomoci „škol-
ce“ v rámci svých možností. Chá-
peme to tak, že je to projev zájmu 
o to, jak a v jakých podmínkách 
se děti vyvíjejí a  připravují na 
školu a do života vůbec.

Za kolektiv MŠ Chodouň 
přejeme všem malým i  velkým 
krásné pohodové vánoční svát-
ky v  rodinném kruhu a  mnoho 
zdraví, štěstí a  pohody do roku 
2023.

Za kolektiv MŠ Chodouň Mgr. 
Kateřina Dosedělová

ředitelka MŠ
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Už je to pár týdnů, kdy skončila podzimní část IV. třídy beroun-
ského okresního přeboru, ve které sváděl líté boje i fotbalový tým 

TJ Chodouň a nutno říct, že podzim „odkopali“ chodouňští fotbalisté 
velmi dobře. S osmnácti body nakonec TJ Chodouň obsadila průběžné 
5. místo, ale nebýt pár smolných ztrát, tak by se chodouňští fotbalisté 
natahovali po stříbrné příčce. Hráčům Chodouně se podařilo porazit 
týmy jako Tmaň B (8:0), Zdejcinu (4:0), Všeradice (2:0), Srbsko (6:1), 
Nižbor B (6:3), ale především pak v ostře sledovaném derby dokázali 
přetlačit Zdice B a zvítězit na domácím hřišti 1:0.

Nejlepší střelec týmu je Milan Peták s osmi góly a za ním jsou hned 
v těsném závěsu shodně se šesti góly Tomáš Preis a Jaroslav Hyrba. Na-
opak největším „řezníkem“ týmu se stal s jednou (přímou) červenou 
kartou Pavel Bezucha.

Fotbalisté a zimní přestávka
Po podzimu logicky nastává zima a s ní i zimní přestávka, ve které 

ale chodouňští fotbalisté nijak nezahálí. Pod přísným dálkovým do-
hledem trenéra se jistě poctivě a pečlivě připravují, aby byli na jarní 
boje fyzicky a  hlavně psychicky v  pořádku. „Každý týden absolvují 
hráči extrémně náročný kondiční trénink ve zdické sportovní hale. Ji-
nak je vše závislé na individuální přípravě, kterou jistě všichni pečlivě 
dodržují,“ říká „trenér“ A-týmu Miloš Vopátek.

„Nyní nás čekají vánoční svátky, kdy všichni budeme se svými 
nejbližšími a fotbal půjde na malou chvíli na vedlejší kolej. Nicméně 
i  tak jsem moc rád, že i přes hektickou a zvláštní dobu, ve které teď 
žijeme, si lidé najdou čas na sport a  speciálně na fotbal, který nám 
všem na 90 minut pomůže zapomenout na všechny starosti a dá nám 
možnost rozčilovat se nad něčím jiným. Všem hráčům, ale také všem 
našim fanouškům, rodinám a přátelům bych chtěl moc poděkovat za 
vaši podporu, ostrou a přímou kritiku, ale především bych Vám všem 
chtěl popřát šťastné a veselé Vánoce a v roce 2023 zase na viděnou na 
zeleném pažitu,“ dodává Miloš Vopátek.

Zhodnocení podzimní části fotbalových soutěží mládeže
Mladší žáci skupina A

Starší přípravka skupina D

Mladší přípravka skupina D

Ohlédnutí chodouňských fotbalistů 
za úspěšným podzimem

Během podzimní části fotbalového roku hrála družstva mládeže mis-
trovská utkání ve třech kategoriích okresního přeboru, a to mladší žáci sku-
pina A, starší přípravka skupina D a mladší přípravka skupina D.

V kategoriích přípravek, kde se jedná o děti, které chodí do školky a na 
první stupeň ZŠ, se nám nejedná o samotný výsledek, ale hlavně o to, aby 
si děti hru co nejvíc užily a postupně se co nejvíce zdokonalovaly. Bohužel 
v této části sezony se na průběhu jednotlivých turnajů podepsala zvýšená 
nemocnost dětí, která oslabila již tak nepříliš početnou členskou základnu, 
zejména ve starší přípravce. Nicméně vzhledem k tomu, že se jedná o prv-
ní sezonu v „pokovidové“ době, jsme všichni rádi, že se povedlo odehrát 
všechny turnaje.

V kategorii mladší žáci se již jedná o děti navštěvující druhý stupeň ZŠ 
a jednotlivá utkání se hrají jako mistrovské zápasy s delegovaným rozhod-
čím. Náš tým hrál vynikající fotbal a i přes silné soupeře se dlouho držel 
v popředí tabulky. Tímto bychom chtěli vyzdvihnout výkon kapitána týmu 
Michala Kořínka, který se stal třetím nejlepším střelcem celé soutěže mlad-
ších žáků s 19 vstřelenými góly, a to přesto, že hraje na postu obránce.

Všechny děti absolvovaly během podzimu dvakrát týdně trénink a o ví-
kendech zápasy nebo turnaje podle věkové kategorie. V době podzimních 
prázdnin na konci října jsme absolvovali třídenní intenzivní soustředění 
v Mýtě, kde děti měly nejen spoustu tréninků a přátelských zápasů, ale měly 
hlavně možnost strávit spolu spoustu času a upevnit vzájemná přátelství.

Děti nezahálí ani v období zimní přestávky, a to díky tréninkům jednou 
týdně v hale v Hořovicích, dvakrát týdně v hale v Berouně a jednou týdně 
na umělce ve Stašově. Tím se svědomitě připravují na jarní část sezony, aby 
mohly být podány co nejlepší výkony, které přispějí k reprezentaci naší obce 
Chodouň v rámci celého okresu.

Vrcholem podzimní části sezony byl pro nejmladší kategorii přátelský 
zápas s ligovým týmem Bohemians Praha v hale v Berouně.

Všem dětem patří velký dík za jejich výkony, snahu o zlepšování techni-
ky i herního stylu a za vzornou reprezentaci obce Chodouň ve všech turna-
jích a zápasech.

Jménem klubu TJ Chodouň tímto chci poděkovat všem hráčům, rodi-
čům a fanouškům a popřát všem co nejhezčí a nejklidnější prožití Vánoc 
a do nového roku 2023 hlavně hodně zdraví, štěstí, lásky a úspěchů.

Miloš Kořínek, předseda TJ Chodouň

Ohlédnutí	chodouňských	fotbalistů	za	úspěšným	podzimem	
Už	je	to	pár	týdnů,	kdy	skončila	podzimní	část	IV.	třídy	berounského	okresního	přeboru,	ve	které	sváděl	
líté	boje	 i	 fotbalový	tým	TJ	Chodouň	a	nutno	říct,	že	podzim	„odkopali“	chodouňští	 fotbalisté	velmi	
dobře.	S	osmnácti	body	nakonec	TJ	Chodouň	obsadila	průběžné	5.	místo,	ale	nebýt	pár	smolných	ztrát,	
tak	by	se	chodouňští	 fotbalisté	natahovali	po	stříbrné	příčce.	Hráčům	Chodouně	se	podařilo	porazit	
týmy	jako	Tmaň	B	(8:0),	Zdejcinu	(4:0),	Všeradice	(2:0),	Srbsko	(6:1),	Nižbor	B	(6:3),	ale	především	pak	
v	ostře	sledovaném	derby	dokázali	přetlačit	Zdice	B	a	zvítězit	na	domácím	hřišti	1:0.		
Nejlepší	střelec	týmu	je	Milan	Peták	s	osmi	góly	a	za	ním	jsou	hned	v	těsném		závěsu	shodně	se	šesti	
góly	Tomáš	Preis	a	Jaroslav	Hyrba.	Naopak	největším	řezníkem	týmu	se	stal	s	jednou	(přímou)	červenou	
kartou	Pavel	Bezucha.		
	
Fotbalisté	a	zimní	přestávka		
	
Po	 podzimu	 logicky	 nastává	 zima	 a	 s	 ní	 i	 zimní	 přestávka,	 ve	 které	 ale	 chodouňští	 fotbalisté	 nijak	
nezahálí.	Pod	přísným	dálkovým	dohledem	trenéra	se	jistě	poctivě	a	pečlivě	připravují,	aby	byli	na	jarní	
boje	 fyzicky	a	hlavně	psychicky	v	pořádku.	„Každý	 týden	absolvují	hráči	extrémně	náročný	kondiční	
trénink	ve	zdické	sportovní	hale.	Jinak	je	vše	závislé	na	individuální	přípravě,	kterou	jistě	všichni	pečlivě	
dodržují“	říká	„trenér“	A-tým	Miloš	Vopátek.	
„Nyní	nás	čekají	vánoční	svátky,	kdy	všichni	budeme	se	svými	nejbližšími	a	fotbal	půjde	na	malou	chvíli	
na	vedlejší	kolej.	Nicméně	i	tak	jsem	moc	rád,	že	i	přes	hektickou	a	zvláštní	dobu,	ve	které	teď	žijeme,	
si	lidé	najdou	čas	na	sport	a	speciálně	na	fotbal,	který	nám	všem	na	90	minut	pomůže	zapomenout	na	
všechny	starosti	a	dá	nám	možnost	rozčilovat	se	nad	něčím	jiným.	Všem	hráčům,	ale	také	všem	našim	
fanouškům,	rodinám	a	přátelům	bych	chtěl	moc	poděkovat	za	vaši	podporu,	ostrou	a	přímou	kritiku,	
ale	především	bych	Vám	všem	chtěl	popřát	šťastné	a	veselé	Vánoce	a	v	roce	2023	zase	na	viděnou	na	
zeleném	pažitu,“	dodává	Miloš	Vopátek.			

	
Zhodnocení	podzimní	části	fotbalových	soutěží	mládeže	TJ	Chodouň	

	
Mladší	žáci	skupina	A	

	
	

Starší	přípravka	skupina	D

	
	
Mladší	přípravka	skupina	D	

	
	
Během	podzimní	části	fotbalového	roku	hrála	družstva	mládeže	TJ	Chodouň	mistrovská	utkání	ve	třech	
kategoriích	okresního	přeboru,	a	to	mladší	žáci	skupina	A,	starší	přípravka	skupina	D	a	mladší	přípravka	
skupina	D.	
	
V	kategoriích	přípravek,	kde	se	jedná	o	děti,	které	chodí	do	školky	a	na	první	stupeň	ZŠ,	se	nám	nejedná	
o	 samotný	 výsledek,	 ale	 hlavně	 o	 to,	 aby	 si	 děti	 hru	 co	 nejvíc	 užily	 a	 postupně	 se	 co	 nejvíce	
zdokonalovaly.	 Bohužel	 v	 této	 části	 sezony	 se	 na	 průběhu	 jednotlivých	 turnajů	 podepsala	 zvýšená	
nemocnost	dětí,	která	oslabila	již	tak	nepříliš	početnou	členskou	základnu,	zejména	ve	starší	přípravce.	
Nicméně	vzhledem	k	tomu,	že	se	jedná	o	první	sezonu	v	„pokovidové“	době,	jsme	všichni	rádi,	že	se	
povedlo	odehrát	všechny	turnaje.	
	
V	kategorii	mladší	žáci	se	již	jedná	o	děti	navštěvující	druhý	stupeň	ZŠ	a	jednotlivá	utkání	se	hrají	jako	
mistrovské	zápasy	s	delegovaným	rozhodčím.	Náš	tým	hrál	vynikající	fotbal	a	i	přes	silné	soupeře	se	
dlouho	 držel	 v	 popředí	 tabulky.	 Tímto	 bychom	 chtěli	 vyzdvihnout	 výkon	 kapitána	 týmu	 Michala	
Kořínka,	který	se	stal	třetím	nejlepším	střelcem	celé	soutěže	mladších	žáků	s	19	vstřelenými	góly,	a	to	
přesto,	že	hraje	na	postu	obránce.	
	
Všechny	děti	absolvovaly	během	podzimu	dvakrát	týdně	trénink	a	o	víkendech	zápasy	nebo	turnaje	
podle	věkové	kategorie.	V	době	podzimních	prázdnin	na	konci	října	jsme	absolvovali	třídenní	intenzivní	
soustředění	 v	 Mýtě,	 kde	 děti	 měly	 nejen	 spoustu	 tréninků	 a	 přátelských	 zápasů,	 ale	 měly	 hlavně	
možnost	strávit	spolu	spoustu	času	a	upevnit	vzájemná	přátelství.		
Děti	 nezahálí	 ani	 v	 období	 zimní	 přestávky,	 a	 to	 díky	 tréninkům	 jednou	 týdně	 v	 hale	 v	Hořovicích,	
dvakrát	týdně	v	hale	v	Berouně	a	jednou	týdně	na	umělce	ve	Stašově.	Tím	se	svědomitě	připravují	na	
jarní	 část	 sezony,	aby	mohly	být	podány	co	nejlepší	výkony,	které	přispějí	 k	 reprezentaci	naší	obce	
Chodouň	v	rámci	celého	okresu.	
	
Vrcholem	 podzimní	 části	 sezony	 byl	 pro	 nejmladší	 kategorii	 přátelský	 zápas	 s	 ligovým	 týmem	
Bohemians	Praha	v	hale	v	Berouně.	
	

Starší	přípravka	skupina	D

	
	
Mladší	přípravka	skupina	D	

	
	
Během	podzimní	části	fotbalového	roku	hrála	družstva	mládeže	TJ	Chodouň	mistrovská	utkání	ve	třech	
kategoriích	okresního	přeboru,	a	to	mladší	žáci	skupina	A,	starší	přípravka	skupina	D	a	mladší	přípravka	
skupina	D.	
	
V	kategoriích	přípravek,	kde	se	jedná	o	děti,	které	chodí	do	školky	a	na	první	stupeň	ZŠ,	se	nám	nejedná	
o	 samotný	 výsledek,	 ale	 hlavně	 o	 to,	 aby	 si	 děti	 hru	 co	 nejvíc	 užily	 a	 postupně	 se	 co	 nejvíce	
zdokonalovaly.	 Bohužel	 v	 této	 části	 sezony	 se	 na	 průběhu	 jednotlivých	 turnajů	 podepsala	 zvýšená	
nemocnost	dětí,	která	oslabila	již	tak	nepříliš	početnou	členskou	základnu,	zejména	ve	starší	přípravce.	
Nicméně	vzhledem	k	tomu,	že	se	jedná	o	první	sezonu	v	„pokovidové“	době,	jsme	všichni	rádi,	že	se	
povedlo	odehrát	všechny	turnaje.	
	
V	kategorii	mladší	žáci	se	již	jedná	o	děti	navštěvující	druhý	stupeň	ZŠ	a	jednotlivá	utkání	se	hrají	jako	
mistrovské	zápasy	s	delegovaným	rozhodčím.	Náš	tým	hrál	vynikající	fotbal	a	i	přes	silné	soupeře	se	
dlouho	 držel	 v	 popředí	 tabulky.	 Tímto	 bychom	 chtěli	 vyzdvihnout	 výkon	 kapitána	 týmu	 Michala	
Kořínka,	který	se	stal	třetím	nejlepším	střelcem	celé	soutěže	mladších	žáků	s	19	vstřelenými	góly,	a	to	
přesto,	že	hraje	na	postu	obránce.	
	
Všechny	děti	absolvovaly	během	podzimu	dvakrát	týdně	trénink	a	o	víkendech	zápasy	nebo	turnaje	
podle	věkové	kategorie.	V	době	podzimních	prázdnin	na	konci	října	jsme	absolvovali	třídenní	intenzivní	
soustředění	 v	 Mýtě,	 kde	 děti	 měly	 nejen	 spoustu	 tréninků	 a	 přátelských	 zápasů,	 ale	 měly	 hlavně	
možnost	strávit	spolu	spoustu	času	a	upevnit	vzájemná	přátelství.		
Děti	 nezahálí	 ani	 v	 období	 zimní	 přestávky,	 a	 to	 díky	 tréninkům	 jednou	 týdně	 v	 hale	 v	Hořovicích,	
dvakrát	týdně	v	hale	v	Berouně	a	jednou	týdně	na	umělce	ve	Stašově.	Tím	se	svědomitě	připravují	na	
jarní	 část	 sezony,	aby	mohly	být	podány	co	nejlepší	výkony,	které	přispějí	 k	 reprezentaci	naší	obce	
Chodouň	v	rámci	celého	okresu.	
	
Vrcholem	 podzimní	 části	 sezony	 byl	 pro	 nejmladší	 kategorii	 přátelský	 zápas	 s	 ligovým	 týmem	
Bohemians	Praha	v	hale	v	Berouně.	
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Kdy: v sobotu 21. 1. 2023
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             k tanci a poslechu zahraje
             kapela MY2 Pavel a Renata
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Snovým číslem Chodouňských 
novinek opět nastal čas na naší 

pravidelnou rubriku, kde Vám při-
bližuji dění u Sboru dobrovolných 
hasičů v  Chodouni za uplynulé 
čtvrtletí. Pokud pominu naší běž-
nou pracovní činnost, kdy se sta-
ráme o svěřenou techniku, patrně 
nejdůležitější událostí pro náš sbor 
a  především výjezdovou jednot-
ku bylo námětové cvičení celého 
zdického okrsku. To tentokrát pro-
běhlo 1. října v Bavoryni, přičemž 
téma bylo vskutku zajímavé. Požár 
bytového domu spojený se záchra-
nou osob. Po úvodní instruktáži 
od Jiřího Košťálka, který zastával 
pozici velitele zásahu, dostal kaž-
dý sbor za úkol konkrétní činnost 
a šlo se na věc. Na Chodouň pro-
tentokrát připadlo ochlazování 
vnějšího pláště budovy, aby se 
oheň nerozšířil do ostatních pater 
objektu, čehož se zhostil Ondřej 
Prošek a Igor Berezněv. Potom co 
všechna družstva dokončila přidě-
lené úkoly, vyzkoušeli jsme si ještě 
likvidaci požáru ve sklepní kóji. 
Hasební práce v  tomto prostoru 
mají svá určitá specifika, tudíž 
bylo i toto téma pro všechny veli-
ce přínosné. Oba zásahy následně 
ještě zhodnotil velitel zásahu, kte-
rý nám sdělil své postřehy a  tipy, 
které by nám měly pomoci při 
ostrém zásahu. Přestože tedy na 
opravě výjezdové Tatry stále pra-
cujeme, snažíme se stále zvyšovat 
naši odbornost, abychom byli vždy 
maximálně připraveni na všechny 
typy zásahů.

Vyjma výše uvedeného jsme 
pak ještě v  uplynulém čtvrtletí 
pomáhali s  organizací při svěce-
ní smírčího kříže na Vyšebohách 
a  ve stejný den pak i  s  požárním 
dohledem během akce Tajemný 
Halloween ve vile. Osobně mohu 
říci, že se obě akce velice vydařily 
a rádi jsme byli jejich součástí. Ve 
zbytku popisovaného období se 
toho pak již příliš nestalo.

Přeji všem příjemné prožití vá-
nočních svátků a šťastný rok 2023.

Na úplný závěr bych Vás ještě 
rád pozval na náš tradiční hasičský 
ples, který se tentokrát uskuteční 
11.  2.  2023, jak jinak než v  Kul-
turním domě v Chodouni. K po-
slechu a tanci bude hrát opět duo 
Robert a Jana.

Ing. Ondřej Peták
starosta SDH

Ze života SDH Chodouň

Vánoční koncert

Pondělí 26. 12. 2017 od 17.00 

Kostel Narození Panny Marie

ve Zdicích

Zdický smíšený sbor

a hosté
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